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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. augusztus 30. napján  

08:30 órakor megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 

 

Helye: Kővágóörsi Közös Önkormányzati Hivatal (Kővágóörs, Petőfi utca 2.)  
 

Jelen vannak:  

Fábián Gusztáv polgármester 

Kovács István alpolgármester 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő 

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző megbízásából dr. Takács Katalin aljegyző 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 
 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy három fővel a 

testület határozatképes. Egyetlen egy napirendi pont van a Tapolca Környéki Önkormányzati 

Társulás társulási megállapodásának módosítása. Aki ezzel az egy napirendi ponttal egyetért, 

kézfeltartással jelezze.  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

82/2023. (VIII. 30.) HATÁROZATA 

 

napirend elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2023. augusztus 30-i ülés napirendjét az 

alábbiak szerint elfogadja:  

 

1.) Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás társulási megállapodásának módosítása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: nyilván megkapták az anyagot, a lényeg az, hogy változások 

történnek az orvosi ügyeleti ellátásban a tapolcai önkormányzati társulás átadja az ügyeleti 

szolgálatot a mentőknek, ebből következik, hogy ezt a társulási megállapodást módosítani kell. 

Szeptember 1-től az új rendszer lesz, legfőképpen az a testület feladata, hogy a társulási tanács 

döntését, mint minden önkormányzatnak meg kell erősíteni. Javasolni tudja, egyébként más 

lehetőség igazából nincsen, tulajdonképpen kormány rendelet alapján történt az egész és kikerül 

a megállapodásból a háziorvosi ügyeleti szolgálat, mint önállóan működő költségvetési 

intézmény. Gyakorlatilag ez a lényege az egésznek, csak annyit tud mondani, hogy fogadják el. 

Kérdezi, hogy esetleg van-e kérdés ezzel kapcsolatban.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez összegszerűen mit jelent, mennyivel kell 

kevesebbet fizetni a társulásnak?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: természetesen, amit befizettek erre a részre, azt nyilván nem 

kell fizetni, a társulás költségvetése is módosul, minden valószínűség szerint kevesebbet fognak 

fizetni, mint ami a tervben volt.  Mellesleg még volt egy autója is az ügyeleti szolgálatnak az is 

el lesz adva, el lesz osztva minden önkormányzatnak tulajdoni hányadnak megfelelően, pár ezer 

forint. Szeptember 1-től az erre költött összegek megszűnnek, módosul a fizetés, hozzá kell, 

hogy tegye, hogy ebben az orvosi ügyeletben van egy-két végelszámolásos dolog, tehát ott 

dolgozók nyugdíjba mennek és nagyobb összeget kell nekik fizetni, de még ez is belefér a 

dologba, mert ettől is kevesebbet kell fizetni az egész összegből, amit erre az évre szántak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az az érdekes, hogy nem született erről egy számfejtés, hogy 

mennyivel kevesebbet kell fizetni, az, hogy milyen ingóságok vannak és mit kell költeni most 

amikor végkielégítés és egyebek ez egy más dolog, ezek nyilván kiegészítik egymást, de azt, 

hogy mennyivel változik meg a hozzájárulási költség azt azért szerinte kiszámolhatták volna.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van egy költségvetés, ami el lett fogadva, amit minden évben 

zárszámadás követ, most erre nem csináltak szeptember 1-ig zárszámadást, még egyszer 

mondja természetesen elemezték a pénzügyi helyzetet és ott, ahol a polgármesterek ülése volt, 

az elnök úr mondta, hogy mindenképpen kevesebbet kell fizetni még úgy is, hogy egyéb 

járulékos költségek vannak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy hogyan fizet az önkormányzat, havonta?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: negyedévente fizet az önkormányzat hozzájárulást. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: fizikailag ki kell számolni, hogy mennyit kell fizetni az 

utolsó negyedévre.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ki lesz számolva, július, augusztus, szeptember, erre a három 

hónapra majd októberben megkapják a számlát, az már nyilván kevesebb lesz, mert egy hónap 

már más lesz. Az utolsó három hónapot pedig majd januárban küldik ki és aztán lesz egy 

zárszámadás, tehát csak előzetes számítások vannak. Még a távozó dolgozók összegét is meg 

kell állapítani. Röviden ennyi, eddig is úgy volt, hogy szerencsétlen éjszaka ügyelő orvos kijött, 

aztán kihívta a mentőket, ha komoly baj volt és ezért egy rakás pénzért fenntartottak egy 

rendszert.  

 

Kovács István alpolgármester: nyilván ez szeptember 1-től változik, az éves költségvetésbe 

betervezték az orvosi ügyelet költségét és ez nyilvánvalóan csökkeni fog. A másik kérdése 

pedig az, hogy mégis marad ügyelet, csak csökkentett időben, és azt is fogják tovább 

finanszírozni a települések, vagy az nem az önkormányzat feladata lesz?  Délután négytől este 

tízig lesz ügyelet, illetve ünnepnap. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: változatlanul fognak ügyelni az orvosok, csak bizonyos 

időszakig, a rendszerben pedig egy új számon megy ez az egész a 1830 telefonszámon, aki időn 

túl van, annak is felveszik, de már a mentősök.  

 

Kovács István alpolgármester: csak azért kérdezi, mert ha megszűnik a szerződésben ez az 

alaptevékenység, akkor továbbra is ki kell fizetni?  
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Fábián Gusztáv polgármester: orvosi ügyelet változatlanul van.  

 

Kovács István alpolgármester: érti, csak kikerül az önkormányzat tevékenységéből, akkor ki 

fogja finanszírozni ezt a rövidített időt?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nyilvánvalóan, hogy ha a társulás rendeli meg, akkor azt 

ugyanúgy fizetni kell.  

 

Kovács István alpolgármester: de nincsen benne a feladatkörben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor azt nem lehet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: annyi tájékoztatást kapott a többi polgármesterrel együtt, hogy 

nem fog annyiba kerülni természetesen. Mi került sokba, az hogy este tíztől reggel hatig az 

orvosi ügyelet nem tudja mennyi, de csillagászati összegen ment, azt folyamatosan fizette a 

társulás, ez megszűnik. Valóban van még hat órás kötelezettsége az orvosoknak, ha jól tudja, 

de olyan nincsen, hogy éjszakákra bemenni. Az egészet a mentőszolgálat csinálja, az épületet 

is átadják a mentősöknek. Az a baj, hogy a teljes tájékoztatás részére sem történt meg, mert 

beültek a társulási ülésre és az volt a lényeg, hogy az autót eladják, az épületet átadják és 

kiveszik a társulás alapszerződéséből az ügyeletet és ezt kellett megszavazni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy milyen kérdések voltak a polgármesterek 

részéről?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: próbálkozott a tapolcai alpolgármester, hogy még sem kellett 

volna ezt így csinálni, de aztán ez nem lett téma. Meg volt korábban egy külön ülés ahol a 

tapolcai polgármester meghívta az összes környékbeli polgármestert és azt akarta, hogy 

csinálják vissza a rendszert és maradjon a régi. Abból a negyven valahány faluból eljött tíz, ő 

is részt vett, de teljesen felesleges volt, nem is érti a tapolcai polgármestert, mert ez egy 

kormány határozat volt, hogyan akarja ő überelni? 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: végül is maga csinálhat egyet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha akar, akkor valóban, de nem lett abból semmi. Tehát a 

pénzekről legkorábban januárban, vagy februárban tud mondani valamit, az ígéretek szerint 

nem fog annyiba kerülni az önkormányzatoknak, hanem csökken a hozzájárulás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy régen nem volt olyan felosztás, hogy ez a 

gyermekjóléti, ez a háziorvosi ügyelet?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: de a pénz fel van osztva, az más kérdés, hogy egy számlát kap 

az önkormányzat, negyedévente kap egy 300.000 Ft-os számlát. Salföldnek 1 millió 

valamennyi a hozzájárulás, akkor 500.000 Ft-os számlát kap.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez világos, de a társulási szerződésben, vagy annak a 

mellékletében nyilvánvalóan fel volt osztva, hogy arányában ennyit költenek erre, annyit 

költenek arra.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nyilván megvannak az adatok.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak polgármester úr ezzel nem szembesült, ezzel a 

felosztással.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: szembesült akkor, amikor az egyik összetevő megemelkedett, 

mint ahogyan most is kettő megemelkedett, a házi segítségnyújtás, amit le kellett csavarni, mert 

csillagászati összegre ment, illetve az étkezési hozzájárulás, ott megtekintette a részleteket.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az évvégén elkérné, hogy ez hogyan van egyáltalán.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: el lehet kérni bármikor, a Tisztelt Képviselő Asszony elmegy 

az Orsolyához és előbb vagy utóbb részletesen megmutatja, hogy mire mennyit költöttek erre.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ezt polgármester úr nem szokta 

tanulmányozni?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor tanulmányozza, ha láthatóan emelkedik az összeg, mint 

a múltkori esetben. Azelőtt meg volt a költségvetés negyedévente jött a számla, semmilyen 

kiugró nem volt, a szociális étkeztetés ugrott meg az évek során. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: szóval akkor a Danis Orsolyánál ott van ez az egész 

költségvetés?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen az önkormányzat költségvetésében is benne van, a 

számlákat küldik, ha részletezni akarja valaki, akkor nincsen akadálya.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez hiányzott az anyagokból és ezért kérdezte csak meg.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azért, mert most a módosításról tárgyalnak, illetve azt kellene 

elfogadni, amit javasol a testületnek, hogy fogadja el. Aki az ismertetett határozati javaslatot 

elfogadja, kézfeltartással jelezze.  

  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

83/2023. (VIII. 30.) HATÁROZATA 

 

A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás  

Társulási Megállapodása módosításáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Tapolca Környéki Önkormányzati 

Társulás Társulási Megállapodása módosítását és annak egységes szerkezetét az előterjesztés 

szerint elfogadja.  

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a Társulási Tanács elnöke 

részére küldje meg.  
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Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2023. augusztus 31.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: igen, tartózkodik és magyarázza is, tudja, hogy ez egy 

magasabb fokú rendeletnek a következménye, de erről a központosított ügyeleti rendszerről 

eddig nagyon sok rosszat hallott és nem tartja jó lépesnek és megoldásnak és ezért tartózkodik.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszöni a hozzászólást, tekintettel arra, hogy nincsen több 

napirend megköszöni a részvételt és az ülést 8:44 órakor bezárja.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

Fábián Gusztáv        dr. Szabó Tímea 

polgármester        címzetes főjegyző 

 

 

 

 

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős jelen lévő:  

 

 

 

 

 

dr. Takács Katalin 

aljegyző 


